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Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 

Fødevareminister Henrik Høegh 

Slotsholmsgade 12 

1216 København K 

Den 9. juni 2010 

Kære Henrik Høegh 

Danmark har behov for vækst for at skabe velstand og derigennem muligheder for at fastholde vores 

velfærdsmodel. Den danske fiskebranche ønsker og kan bidrage til målsætningen om vækst, men det 

kræver et aktivt medspil fra regeringen. 

Vi har noteret, at regeringens genopretningsplan forudsætter besparelser i den offentlige sektor. Vi 

anerkender planens præmis og dens intentioner, men vi må fastholde, at udviklingen af fiskebranchen 

kræver fortsatte investeringer. Derfor anmoder vi regeringen om i 2011 at udnytte EU's støtteordninger til 

fiskeri og akvakultur gennem hjemtagning af fuld EU støtte til den Europæiske Fiskerifond. 

Anmodningen bygger på tre argumenter. 

For det første vil det medvirke til at sikre beskæftigelsen og et Danmark i balance. Fiskebranchen 

beskæftiger over 14.000 personer, og de fleste jobs ligger i landområderne og de kystnære yderområder. 

For det andet bidrager vores produkter til en styrket folkesundhed. Talrige videnskabelige undersøgelser 

bekræfter samstemmende, at fisk er sundt, og en række undersøgelser peger på, at EU's forbrugere, 

herunder også de danske, ønsker at øge forbruget af fisk. Vi noterer da også en stigende efterspørgsel på 

vores produkter, men det er vigtigt at påpege, at fisk er en mangelvare, og at fællesskabet i dag er stærkt 

underforsynet med fisk. Fra 2008 til 2009 steg EU's import af fisk således fra ca. 9 til ca. 11 mio. tons, og 

derfor ligger der et stort potentiale i at styrke rammerne for import og øget produktion i primærsektorerne 

fiskeri og akvakultur. 

Endelig for det tredje rummer den danske fiskebranche et stort vækstpotentiale. Danmark er i dag én af 

EU's største fiskerinationer samt én af de største fiskeimport- og eksportnationer, og den danske 

opdrætssektor er førende på udvikling og implementering af nye teknologier. I 2008 eksporterede vi 

således for 18 mia. kr., og det tal kan øges markant - givet vi får rammerne til det. 

Den danske fiskebranche har en række komparative fordele, og at vi har konstant fokus på at øge vores 

produktivitet gennem bl.a. innovative proces- og produktudviklinger. 



Vi opererer imidlertid på et globalt marked, og er derfor i hård konkurrence med aktører, der har 

væsentligt lavere omkostninger. Det er derfor afgørende, at vi vedvarende styrker vores konkurrenceevne 

gennem strukturtilpasninger, udvikling, innovation og løbende optimeringer af rammevilkårene. 

Ét af de vigtigste værktøjer til at understøtte væksten er den Europæiske Fiskerifond (EFF), og det er derfor, 

at vi opfordrer regeringen til at arbejde for hjemtagning af fuld EU støtte i 2011 til gavn for branchen og det 

danske samfund. 

Afslutningsvis gør vi opmærksom på, at dette brev er skrevet på vegne af den samlede danske 

fiskeri- og akvakultur sektor. 

Venlig hilsen 

Brian Thomsen 

Direktør 

Dansk Akvakultur 
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Niels Wichmann 

Adm. direktør 

Danmarks Fiskeriforening 

KurtS. Madsen 

Formand 

Danske Fiskeres Producentorganisation 
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Sekretariatsleder 

Danmarks Fiskehandlere 

Susanne Folmer 

Formand 

Konservesindustriens Arbejdsgiverforening 
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Poul MelgaardUénsen 

Direktør 

Danish Seafood Association 
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